
Bestyrelsesmøde STU Viborg den 26.02.2024   
 
Klokken 14.00 – 16.00 i Kantinen, STU-Viborg, Klostermarken 16, 8800 Viborg 
  
 
Deltagere: Elo Nielsen, Betina Jakobsen, Mette Mølkjær, Line Kaldahl, Susanne Andersen, Lone Kastberg og 
Inga Sjøgren 

 

Fra De Studerendes Råd (DSR) deltager Julie og Magnus 
 
Afbud fra Thorben Thomsen (suppleant for Dorthe Høj) 
   
Referent: Betina Jakobsen 

Mødeleder: Lone Kastberg 

   
   

Dagsorden og referat  
 
1. Velkommen til nyt bestyrelsesmedlem Line Kaldahl 

Præsentationsrunde. 
 

2. Godkendelse af referat 
Referatet blev godkendt.  
 
DH har et ønske om at punktet om økonomi bliver mere udspecificeret 1-2 gange årligt. Susanne vil 
inden næste bestyrelsesmøde sende et eksempel på, hvordan økonomien tidligere er blevet frem-
lagt for bestyrelsen. 

 
3. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt. 
 

4. Nyt fra DSR – Eleverne deltager kort på dette møde 
Der har været et enkelt møde siden jul.  
 
Der arbejdes i DSR på en antimobbepolitik – hvordan man modtager nye elever, og hvordan man 
opfører sig overfor hinanden. Der er ingen problemer med mobning på STU Viborg, så der er tale 
om et forebyggende arbejde. 
Der har været en runde, hvor alle elever er blevet spurgt til, hvordan de gerne vil have, det sociale 
på skolen skal være. 
 
Der berettes om uge 6, hvor de mandag havde tema om venskaber, onsdag var der et læringsløb og 
fredag var der en Kahoot-Quiz. 

DH spurgte ind til, hvordan elever med særlige kommunikative udfordringer f.eks. elever i den 

skærmede afdeling var inddraget i elevrådet proces. Mette Mølkjær svarede, at optagelse til DSR er 

en demokratisk proces, hvor alle elever på STU, som udgangspunkt, bliver opfordret og inviteret til 

at deltage. Generelt på STU Viborg har vi stort fokus på, at alle elever kan være deltagende - i alle 

aktiviteter vi tilbyder, uanset forudsætninger. Aktuelt, i forhold til nærværende DSR-valg, er ele-

verne fra Linje 4 (som alle andre elever) blevet præsenteret for afholdelsen af valget via synlig vi-



suel kommunikation, og elevernes kontaktundervisere har formidlet og inddraget eleverne på det 

niveau, som eleverne har kunnet profitere af.  

 
5. Drøftelse og godkendelse af forretningsorden 

Udkast vedhæftet. 
 
Vi tilretter i fællesskab og godkender forretningsordenen.  
 
 

6. Beretning fra skoleleder - økonomi, personaleforhold og lignende 
Herunder opsamling på arbejdsmiljø og Arbejdsplads Vurdering (APV): 
 

• Inga gennemgår økonomien i den form, der blev godkendt på seneste bestyrelsesmøde – i 
lagkage diagram, hvor poster under 1% , efter anbefaling fra Klaus Christiansen, ikke får en 
selvstændig skive. 

• Der er i sidste uge ansat to nye medarbejdere som starter hhv. 1. marts og 1. april. Der er 
tale om to vikariater. Derudover er Lene Felletoft blevet fastansat, og Søren Spannows vika-
riat er blevet forlænget frem til sommerferien. Der var 64 ansøgninger til stillingerne. 

• Vi ser et andet mønster ift. optag af elever. De kommer i højere grad løbende over året, 
hvor vi tidligere så, at de fleste startede efter sommerferien. Ændringen skyldes, at vi ser 
en ny målgruppe indenfor psykiatriområdet og skolevægring. Denne nye målgruppe kalder i 
højere grad på praktikforløb forud for opstart, fordi de har behov for en længere indkøring. 

• Der er gang i en mundtlig psykisk APV-proces. Det går godt og der er god energi og åben-
hed i processen. Til foråret kommer der en skriftlig trivselsundersøgelse, og til efteråret 
kommer der en skriftlig APV (Fysisk og Psykisk) 

 
7. Temadrøftelse fra årshjulet - Kompetenceniveau på STU Viborg 

Data vedhæftes 
Oplæg fra Inga om kompetenceniveau og behov: 
 

• Sammen med dagsordenen er der udsendt et skema over personales uddannelsesbag-
grund. 

• Kongstanken på STU- Viborg er, at vi gerne vil have medarbejdere med forskellige kompe-
tencer. 

• Kurser og efteruddannelse gives i relation til kerneopgaven eller aktiviteter og behov på 
skolen. 

• Vi har et samarbejde med IKH, hvor vi vil arbejde på at afdække elevernes kommunikati-
onsbehov. 

• DH ønsker fortsat at være en del af ansættelsesudvalget, når der ansættes til faste stillin-
ger. Dette ønske kan ikke imødekommes, med baggrund i den argumentation direktør 
Klaus Christiansen gav på seneste bestyrelsesmøde. 

 
8. Evt.  

Lone informerer om, at hun har haft møde med DH, hvor Susanne og repræsentanter fra autisme 
og ADHD deltog. Det er aftalt, at Lone og DH har møder imellem bestyrelsesmøderne. Der arbejdes 
på gensidig tillid i bestyrelsen, så disse mellemrumsmøder bliver overflødige. 

 
Dorte Høj træder ud af STU Viborgs bestyrelse. Thorben Thomsen træder ind i stedet for. 



 
Vi har aftalt, at Inga sender et nyhedsbrev ud forud for hvert af de fire bestyrelsesmøder, der ligger 
fast i årshjulet. Det første var sendt ud sammen med dagsordenen til dette møde. På mødet er vi 
enige om at nyhedsbrevet har fungeret godt. 
 
 
 

9. Evaluering af dagens møde 
Flere udtrykte tilfredshed med afviklingen af bestyrelsesmødet. 

 


